

**Customs Notice No. (3 / 2019) on
Customs Services Fees in the UAE**

**إعلان جمركي رقم (٣ / 2019)
بشأن رسوم الخدمات الجمركية في الدولة**

Pursuant to the Cabinet decision No. 17 of 2019 amending the Cabinet Decision No. 45 of 2009 on the fees of customs services in the country, and the Federal Customs Authority's letter No. FCA/CD/S/2019/435 dated 26/02/2019, and further to the Customs Notice No. 4/2010, Customs Notice No. 7/2011, and Customs Policy No.11/2006 on Trademarks Registration for Customs Purposes.

The following has been decided:

Article (1)

The fees shown in the following table shall be added to the fees levied on the customs services delivered by the customs centers in the UAE, as set out by the Cabinet Decision No. 45 of 2009:

S.	Fees value in AED	Type of Customs Service
1	200	Application for registration, customs protection and control of intellectual property rights (trademarks/copyrights/ industrial property rights).
2	2000	Application for verification of intellectual property rights violation case through customs inspection (trademarks / copyrights / industrial property rights).

استناداً لقرار مجلس الوزراء رقم (17) لسنة 2019 بتعديل قرار مجلس الوزراء رقم (45) لسنة 2009 بشأن رسوم الخدمات الجمركية في الدولة وكتاب الهيئة الاتحادية للجمارك رقم هـ أ ج/ق ج/ س/ 435/2019، تاريخ 26/02/2019، وإلحاقاً بالإعلان الجمركي رقم (4/2010) والإعلان الجمركي رقم (7/2011)، والسياسة الجمركية رقم 11/2006 بشأن قيد العلامات التجارية للأغراض الجمركية.

فقد تقرّر ما يلي:

المادة (1)

تضاف الرسوم الواردة في الجدول التالي إلى الرسوم المفروضة على الخدمات الجمركية التي تقدمها المراكز الجمركية بالدولة، والمقررة بموجب قرار مجلس الوزراء رقم (45) لسنة 2009 المشار إليه:

م	قيمة الرسم بالدرهم	نوع الخدمة الجمركية
1	200	طلب قيد حماية ورقابة جمركية على حقوق الملكية الفكرية (علامات تجارية / حق المؤلف / حق ملكية صناعية).
2	2000	طلب التحقق من خلال إجراء التفتيش الجمركي لحاله تعدي على حقوق الملكية الفكرية (علامات تجارية / حق المؤلف / حق ملكية صناعية)

3	5000	Refundable deposit as guarantee for the validity of the complaint filed to customs inspection in respect of an intellectual property rights violation case.
4	500	Urgent customs inspection services at the request of the concerned person.
5	1000	Application for customs inspection in respect of intellectual property rights complaint (trademarks / copyrights / industrial property rights) during official public holidays.

3	5000	تأمين مسترد لضمان صحة الشكوى المقدمة للتفتيش الجمركي لحالة تعدي على حقوق الملكية الفكرية.
4	500	خدمات تفتيش جمركي مستعجلة بناء على طلب صاحب العلاقة.
5	1000	خدمة طلب تفتيش جمركي لشكوى تعدي على حقوق الملكية الفكرية (علامات تجارية / حق المؤلف / حق ملكية صناعية) خلال الاجازات و العطل الرسمية.

Article (2)

The IPR Department in Dubai Customs shall be the point of reference to address any disputes and respond to any queries regarding the implementation of this Notice.

Article (3)

The present Notice shall come into force as of 14 May 2019 and shall supersede any contradictory provisions thereof. All concerned departments shall implement it in their respective scope.

المادة (2)

تكون إدارة حقوق الملكية الفكرية في جمارك دبي هي الجهة المرجعية لحل كافة النزاعات والإجابة عن الاستفسارات المتعلقة بتطبيق هذا الإعلان.

المادة (3)

يعمل بهذا الإعلان من تاريخ 14 مايو 2019 ويُلغى كل نص يخالف احكام هذا القرار أو يتعارض معه وعلى كافة الإدارات المعنية تنفيذه، كلاً ضمن اختصاصه.

Ahmed Mahboob Musabih
Director of Dubai Customs



أحمد محبوب مصباح
مدير جمارك دبي

صدر بتاريخ : 2 / 04 / 2019